
Protokół Nr XXIII/2013

z XXIII sesji Rady Gminy Dąbrówka

z dnia 25 lutego 2013 roku

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrówce i trwało 

od godz. 13.00 dogodź. 17.10

W posiedzeniu udział wzięli Radni Gminy Dąbrówka -  zgodnie z załączoną listą 

obecności. Obrady prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Agnieszka Gryglas.

Na sesji obecni byli :

1.Pan Tadeusz Bulik -  Wójt Gminy Dąbrówka,
2.Pan Zenon Zadrożny -  Zastępca Wójta Gminy Dąbrówka.
3.Pani Helena Karczmarczyk -  Sekretarz Gminy Dąbrówka
4.Pani Agnieszka Adam -  Skarbnik Gminy Dąbrówka
5.Pani Małgorzata Kozioł -  Dyrektor Zespołu Szkół w Józefowie,
6.Pani Marianna Sadowska -  Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Dręszewie,
7.Sołtysi Gminy Dąbrówka zgodnie z załączoną listą obecności,
8.Pan Wiesław Mędrzyki - Radny Powiatu Wołomińskiego,
9. Kierownicy Gminnych Jednostek Organizacyjnych
10.Mieszkańcy Gminy Dąbrówka,
11.Media lokalne.

Przed odczytaniem porządku obrad przewodnicząca powitała Panią Wioletę Wróbel, 
która została wybrana na sołtysa wsi Karolew w dniu 10.02.2013 r.

Prowadząca obrady odczytała porządek obrad, który został przesłany Radnym przed 

XXIII sesją Rady Gminy o następującej treści:

1. Powitanie i otwarcie obrad.

2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.

5. Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez Komisje Rady Gminy.

6. Podjęcie uchwał:

a) W sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Dąbrówka.

b) W sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i taryfy 
dla zbiorowego odprowadzania ścieków na obszarze gminy Dąbrówka.

c) W sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie.

d) W sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie.

e) W sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu.
f) W sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu.



g) W sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na 2013 rok
h) W sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówka na 

lata 2 0 1 3 -2 0 1 9 .
i) W sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Wójta Gminy Dąbrówka.

7. Rozpatrzenie podań do Rady Gminy.
8. Sprawy różne i wolne wnioski.
9. Zamknięcie obrad.

Prowadząca obrady zaproponowała zmiany o charakterze formalnym w porządku 
obrad następującej treści:
pod lit. c) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie zaproponowała dodać zapis 
następującej treści: na sfinansowanie zadania „Rozbudowa infrastruktury wodociągowo- 
kanalizacyjnej wokół obszaru Natura 2000 w Gminie Dąbrówka (etap II) -  Budowa sieci 
wodociągowej w miejscowościach Dręszew, Małopole, Józefów ul. Kwiatowa, Kuligów ul. 
Jagiellońska oraz odcinek pomiędzy miejscowościami Małopole-Chajęty” ; 
pod lit. d) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie zaproponowała dodać zapis 
następującej treści: na sfinansowanie zadania „Termomodernizacją budynku Publicznej 
Szkoły Podstawowej w Guzowatce” ;
pod lit. e) W sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu 
zaproponowała dodać zapis następującej treści: na realizację zadania budżetowego 
„Modernizacja części drogi Kuligów-Józefów-Kowalicha-Marianów, gm. Dąbrówka”; 
pod lit. f) W sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu 
zaproponowała dodać zapis następującej treści: na realizację zadania budżetowego „Budowa 
chodnika w Zaścieniach”;

Prowadząca obrady poddała pod głosowanie przedmiotowe zmiany formalne do porządku 
obrad. W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty jednogłośnie tj. 15 głosami „za” . 
Następnie prowadząca obrady poddała pod głosowanie porządek obrad z naniesionymi 
zmianami.
Radni Rady Gminy Dąbrówka przyjęli jednogłośnie ww. porządek obrad w głosowaniu 

jawnym 15 głosami „za” przy obecności 15 Radnych.

Przebieg obrad

Ad. 1 Powitanie i otwarcie obrad.

Obrady XXIII sesji Rady Gminy otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrówka. 

Powitała wszystkich zebranych i stwierdziła, że w obradach zgodnie z listą obecności 

uczestniczy 15 na 15 radnych.

Ad. 2 Wybór sekretarza obrad.

Na sekretarza obrad w głosowaniu jawnym, jednogłośnie wybrany został p. Aleksander 

Załęski.

Ad.3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.



Protokół Nr XXII/2013 
z dnia 21 stycznia 2013 r.

Rada Gminy Dąbrówka w głosowaniu jawnym przyjęła

jednogłośnie -  15 głosami „za” przy obecności 15 Radnych.

Ad. 4 Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.

Sprawozdanie zostało przedstawione przez Wójta i stanowi załącznik do protokołu.

Po omówieniu sprawozdania z bieżącej działalności przez Wójta zaprezentował się 

przybyły na posiedzenie sesji p. Mateusz Łochowski -  doradca rolniczy, pracownik 

Mazowieckiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego, który prawdopodobnie będzie pełnił 

funkcję doradcy rolniczego w Urzędzie Gminy Dąbrówka. Pan Mateusz Łochowski 

krótko przedstawił czym się zajmuje i poinformował o terminach szkoleń, które będą 

organizowane w najbliższym czasie.

Ad.5 Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez Komisje Rady Gminy

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczącą Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady 

Gminy p. Marię Wilkowską aby raz jeszcze odczytała wniosek, który był co prawda 

odczytany na posiedzeniu poprzedniej sesji natomiast nie był poddany pod glosowanie, co 

w rezultacie powoduje, że jest niewiążący. P. Maria Wilkowską poinformowała, że na 

posiedzeniu w/w komisji w dniu 14.01.2013 r. poddano pod glosowanie wniosek aby 

płatność za absencję chorobową nauczyciela była płatna od pierwszego dnia zwolnienia 

lekarskiego. Wniosek w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie.

Wniosek Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie 

15”za” przy obecności 15 Radnych.

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Porządku Publicznego Rady 

Gminy Dąbrówka p. Janusz Getka omówił przebieg posiedzenia które odbyło się w dniu

15.02.2013 r. przedmiotem posiedzenia komisji były dwa tematy:

1. Podział środków na ochotnicze straże pożarne.

2. Rozpatrywanie podań.

Odnośnie pkt. pierwszego komisja zaproponowała zmniejszyć wydatki bieżące w strażach

o 5 000 zł zwiększając w ten sposób o 1 000 zł wydatki na poszczególne jednostki w OSP 

( z 80 000 zł na 81 000 zł). Propozycje podziału są następujące:

OSP Kołaków, Dąbrówka, Chajęty, Ludwinów-Józefów, Kuligów, Ślężany, Lasków po

9 000 zł, OSP Zaścienie 10 000 zł, zarząd gminny 4 000 zł, ratownictwo wodne Kuligów 

4 000 zł.

Powyższa propozycja na posiedzeniu komisji została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu 

jawnym.



Następnie komisja zaproponowała zwiększyć wydatki inwestycyjne w strażach o 4 000 zł 

tj. z kwoty 70 000 zł do kwoty 74 000 zł i przeznaczyć je  dla poszczególnych jednostek: 

dla OSP Zaścienie na zakup samochodu pożarniczego 27 000 zł. na udział własny w 

realizacji zadania pn. „Modernizacja strażnicy OSP"' 27 000 zł, reszta kwoty będzie 

stanowiła dofinansowanie z Programu Operacyjnego PO RYBY 2007-2013.

Powyższa propozycja na posiedzeniu komisji została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu 

jawnym.

Odnośnie pkt. drugiego wpłynęły następujące podani: - OSP Ślęzany 50 000 zł. na 

rozbudowę garażu - członkowie komisji jednogłośnie zawnioskowali o przeznaczenie 

15 000 zł na rozbudowę garażu w OSP Ślężany.

- OSP Ludwinów -  Józefów - 20 000 zł na wykonanie ogrodzenia i wymiana drzwi 

garażowych. Z barku środków podanie zostało przełożone do rozpatrzenia w II półroczu. ( 

Komisja planuje na zakup drzwi garażowych przeznaczyć 5 000 zł)

- Państwowa Straż Pożarna w Wołominie -  o przeznaczenie 10 000 zł. które zostaną 

przeznaczone na dofinansowanie do zakupu samochodu typu mikrobus z możliwością 

przewozu na miejsce zdarzenia strażaków jak i sprzętu gaśniczego. Z uwagi na brak 

zabezpieczonych środków finansowych w budżecie gminy na to zadanie podanie będzie 

mogło być rozpatrzone w II półroczu 2013 r.

- podanie OSP Ślężany o nieodpłatne przekazanie samochodu strażackiego który był 

użytkowany przez OSP Dąbrówka. Członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali 

powyższe podanie pod warunkiem, że sfinansowanie kosztów utrzymania tego 

samochodu OSP Ślężany pokrywać będzie z własnych środków.

Ponadto przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Porządku Publicznego 

Rady Gminy Dąbrówka poinformował, że wpłynęło pismo Komendanta Powiatowego Policji 

w Wołominie informujące o tym, że zostanie zlikwidowany posterunek Policji w Dąbrówce 

a interesanci z terenu naszej gminy będą przyjmowani w punkcie przyjęć.

Odnosząc się do tego podania Wójt poinformował, że taki punkt znajduje się w budynku 

agronomówki jednak do chwili obecnej pomieszczenia nie zostały zajęte przez policję.

W nawiązaniu do wniosku dotyczącego nieodpłatnego przekazania samochodu 

strażniczego z OSP Dąbrówka do OSP Ślężany wypowiedziała się. Przewodnicząca. Otóż 

wiadomy jest fakt, że szukamy środków finansowych na zakup używanego samochodu 

strażniczego dla OSP Zaścienie. Powstaje zatem pytanie dlaczego OSP Zaścienie nie chcą 

przejąć używanego samochodu od OSP Dąbrówka. P. Janusz Getka poinformował, że 

OSP Ślężany jako pierwsze wyraziły chęć przejęcia samochodu od OSP Dąbrówka tylko 

nie było oficjalnego podania. Przewodnicząca zapytała czy OSP Ślężany dysponują 

miejscem gdzie mógłby być przechowywany potencjalnie przejęty samochód. P. Janusz 

Getka odnośnie Ślężan odpowiedział, że OSP nie ma garażu gdzie mógłby być 

przetrzymywany samochód. OSP Ślężany dysponuje w chwili obecnej tylko jednym 

garażem, w którym przechowywany jest pierwszy samochód. Przewodnicząca zapytała



czym jest spowodowana chęć przyjęcia przez OSP Ślężany kolejnego samochodu jeśli 

pojawia się problem od strony finansowej i użytkowania poprzez brak garażu.

P. Krzysztof Kłębek ustosunkował się do wypowiedzi Przewodniczącej wyjaśniając, że 

OSP Zaścienie chcą kupić używany samochód natomiast nie mogą przejąć samochodu od 

OSP Dąbrówka ponieważ jego zdaniem ten samochód wymaga remontu a OSP Zaścienie 

chciałoby kupić trochę nowocześniejszy samochód. Przewodnicząca po raz kolejny zadała 

pytanie czym jest spowodowany fakt, że OSP Ślężany chcą przyjąć na stan dwa 

samochody wiedząc, że nie będzie to łatwe od strony finansowej gdyż będą problemy z 

utrzymaniem. P. Janusz Getka odpowiedział, że nie jest to niczym spowodowane. Po 

prostu OSP Ślężany zgłosiły chęć przejęcia samochodu nieodpłatnie, jako jedyni złożyli 

podanie i komisja przychyliła się do tej propozycji.

Przewodnicząca postawiła wniosek żeby samochód z OSP Dąbrówka przekazać na rzecz 

OSP Zaścienie. W tym momencie w pozycji gdzie znajduje się kwota 70 000 zł (zgodnie z 

budżetem przyjętym dnia 28.12.2012 r.) Przewodnicząca zaproponowała zdjąć kwotę 

18 000 zł i przerzucić ją  do wydatków bieżących, pozostawić na OSP Ludwinów-Józefów

10 000 zł na wykonanie ogrodzenia i wymianę drzwi garażowych, na modernizacją 

strażnicy OSP Zaścienie 27 000 zł a także pozostawić 15 000 zł dla Ślężan.

P. Krzysztof Kłębek powiedział, że w kwestii przyjęcia przez OSP Zaścienie samochodu 

od OSP Dąbrówka musi skonsultować się z zarządem OSP Zaścienie ponieważ sam nie 

może podjąć takiej decyzji.

P. Justyna Wątorska - Parzydło powiedziała, że zarząd OSP Zaścienie może się 

wypowiedzieć w kwestii tego czy chce przejąć samochód czy też nie natomiast o tym czy 

damy pieniądze na zakup innego używanego samochodu jest w gestii rady. Jeśli zarząd 

zdecyduje, że nie przejmie samochodu, nie jest powiedziane ,że rada przeznaczy 

pieniądze na zakup innego. P. Justyna Wątorska - Parzydło zaproponowała żeby 

sprawdzić w jakim stanie technicznym jest samochód, oszacować, zrobić przegląd i 

sprawdzić co się bardziej opłaca. Jeśli rzeczywiście jest tak, że OSP Ślężany nie ma gdzie 

trzymać tego samochodu, a w OSP Zaścienie jest potrzeba pozyskania samochodu należy 

się zastanowić czy nie uda się załatwić tej sprawy w sposób racjonalny, zgodnie z 

propozycją Przewodniczącej.

Wójt powiedział, że sytuacja OSP Ślężany i OSP Zaścień jest podobna. Nie ma znaczenia 

gdzie zostanie przekazany samochód z OSP Dąbrówka ponieważ każda jednostka straży 

dysponuje chociaż jednym samochodem bojowym. Problem polega na tym. że samochód 

który chce przekazać OSP Dąbrówka jest samochodem, który nie najlepiej może służyć 

i co chwila pojawiają się awarię. Jedyną jego zaletą jest to, że ma bardzo duży zbiornik 

(ok. 6 tys. litrów) natomiast jego parametry i wartość w zakresie podwozia jest bardzo 

mierna. To nie jest samochód, który może zastąpić inny samochód bojowy. Może być 

wykorzystywany jedynie ze względu na duży zbiornik, który posiada. Zdjąć ten samochód 

ze stanu i „zezłomować” byłby niedobrze ponieważ można go wykorzystać w przypadku 

pożaru ponieważ żaden inny samochód nie ma tak pojemnego zbiornika. Mamy zatem 

dwa rozwiązania do wyboru: albo zostanie on „zezlomowany” albo przekazany jakiejś



innej jednostce. OSP Ślężany zgodziła się przejąć samochód i ponosić koszty jego 

utrzymania we własnym zakresie.

P. Justyna Wątorska - Parzydło zapytała Wójta jaki jest szacunkowy koszt utrzymana 

samochodu. Wójt poinformował, że nie jest w stanie jednoznacznie stwierdzić jaki jest to 

koszt natomiast na ten koszt składa się koszt rozruchu, paliwa, przeglądu, naprawy, 

ubezpieczenia.

P. Krzysztof Kłębek poinformował, że OSP Zaścieniom potrzebny jest samochód „lekki” 

natomiast samochód z OSP Dąbrówki jest samochodem „ciężkim” i nie nadaje się do 

wykorzystania na tamtych terenach, nie jest to samochód zupełnie sprawny, nie wszędzie 

wjedzie i nie posiada autopompy.

Przewodnicząca zapytała w jakim stanie można kupić samochód za kwotę 27 000 zł. 

P. Krzysztof Kłębek powiedział, że na zakup samochodu planuje przeznaczyć około 

100 000 zł i będzie się starał o pozyskanie dofinansowania ze wszystkich, możliwych, 

dostępnych źródeł.

P. Justyna Wątorska - Parzydło poinformowała, że OSP Kuligów przymierza się do 

zakupu kolejnego samochodu, w związku z tym zapytała czy żaden z samochodów 

którym dysponuje OSP Kuligów nie nadawałby się do przekazania OSP Zacieniom. 

P. Krzysztof Kłębek odpowiedział, że należałby sprawdzić stan techniczny ponieważ 

jeżeli OSP Kuligów chce kupić samochód ze względu na zły stan techniczny 

poprzedniego, to zdaniem p. Krzysztofa Kłębka przekazanie nie miałoby sensu.

P. Justyna Wątorska - Parzydło zaproponowała żeby zrobić przegląd techniczny 

wszystkich samochodów, które mamy na stanie

Przewodnicząca podtrzymała swój wniosek w/s przekazania samochodu z OSP Dąbrówka 

do OSP Zaścienie.

P. Justyna Wątorska - Parzydło powiedziała, ze bezsporne jest to, ze OSP Zaścienie jako 

jedyna jednostka znajdująca się po drugiej stronie musi posiadać samochód dostosowany 

do tamtych terenów, który sprawdzi się w tamtych warunkach natomiast pomysł 

dokonania remanentu w samochodach strażackich jest potrzebny żebyśmy wiedzieli czym 

dysponujemy i co posiadamy.

P. Maria Wilkowska zaproponowała żeby wniosek Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i 

Porządku Publicznego przełożyć na następną sesję ponieważ wszyscy mają za małą 

wiedzę na ten temat. Potrzebna jest wiedza na temat stanu technicznego.

P. Piotr Kostrzewa powiedział, że OPS Ludwinów-Józefów też ma stary samochód 

z motopompą przekazany z OSP Dąbrówki i również jest w złym stanie technicznym. 

W związku z tym można powiedzieć, że problem ze stanem technicznym samochodów ma 

prawie każda jednostka.



P. Krzysztof Kłębek powiedział, że nie można do końca ocenić stanu technicznego, 

w związku z tym należałoby wynająć rzeczoznawcę.

P. Aleksander Załęski twierdzi, że nie należy wynajmować rzeczoznawcy ponieważ są to 

zbyt duże koszty. Strażacy wspólnie z Komisją Zdrowia, Spraw Socjalnych i Porządku 

Publicznego powinni ocenić stan techniczny pojazdów. P. Aleksander Załęski zgłosił 

wniosek żeby na dzisiejszym posiedzeniu nie podejmować decyzji w tej sprawie, 

a Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i Porządku Publicznego powinna przygotować 

więcej informacji wykazując odpowiednią wiedzę.

Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek zaproponowany przez p. Marię 

Wilkowską i p. Aleksandra Załęskiego.

Za przedstawionymi propozycjami w głosowaniu jawnym opowiedziało się 14 na 15 

radnych obecnych na sesji. Jedna osoba wstrzymała się od głosu.

Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek komisji bezpieczeństwa w/s 

zwiększenia kwoty wydatków na poszczególne jednostki w OSP o 1 000 zł ( z 80 000 zł 

na 81 000 zł).

Powyższa propozycja została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym („za” 15 

radnych).

P. Józef Sobczak -  przewodniczący Komisji Gospodarczej Rady Gminy Dąbrówka 

poinformował, że na posiedzeniu komisji w dniu 08.02.2013 r. członkowie w/w komisji 

jednogłośnie opowiedzieli się za tym żeby w roku bieżącym, w całości zakończyć budowę 

chodnika w Zaścieniach. Natomiast brakujące 30 tys. przeznaczyć z wydatków 

inwestycyjnych tj. udział gminy w budowie dróg i chodników przy drogach powiatowych

- inne (Ludwinów -Kowalicha).

Przewodnicząca poinformowała, że w/w wniosek jest nieaktualny w związku z tym nie 

możemy poddać go pod głosowanie.

P. Aleksander Załęski poinformował, że 13.02.2013 r. odbyło się posiedzenie Komisji 

Statutowej. Na posiedzeniu w/w komisji nie podjęto żadnych wniosków, komisja odbyła 

spotkanie w celu uaktualnienia statutu gminy i statutu sołectwa. Po przedyskutowaniu 

tematu członkowie ustalili odnośnie statutu gminy, że każdy z członków komisji po 

szczegółowym zapoznaniu się z treścią statutu prześlę swoje uwagi drogą mailową do 

pracownika obsługującego radę gminy, do dnia 12.04.2013 r. Nie będzie zmiany statutu, 

będzie natomiast jednolity tekst.

Jeśli chodzi o statut sołectwa to padła propozycja aby sołtysi popracowali nad 

modyfikacją statutu sołectwa i zgłaszali swoje uwagi również drogą mailową do 

pracownika obsługującego radę gminy, do dnia 12.04.2013 r. Ewentualnie sołtysi mogą 

przyjść na posiedzenie Komisji Statutowej, które odbędzie się 12.04.2013 r. o godz. 12.00 

i tam też zgłosić swoje uwagi i propozycje.

7



P. Ryszard Klusek -  przewodniczący Komisji Budżetowo-Finansowej Rady Gminy 

Dąbrówka poinformował, że komisja odbyła posiedzenie w dniu 13.02.2013 r. oraz 

w dniu 18.02.2013 r. Na posiedzeniach komisji przyjęto następujące projekty uchwał:

1.w/s zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i taryfy dla zbiorowego 

odprowadzenia ścieków na obszarze Gminy Dąbrówka;

2. w/s zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na sfinansowanie zadania „Rozbudowa infrastruktury 

wodociągowo-kanalizacyjnej wokół obszaru Natura 2000 w Gminie Dąbrówka (etap II) -  

Budowa sieci wodociągowej w miejscowościach Dręszew, Małopole, Józefów ul. 

Kwiatowa, Kuligów ul. Jagiellońska oraz odcinek pomiędzy miejscowościami Małopole- 

Chajęty;

3. w/s zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie zaproponowała na sfinansowanie zadania 

„Termomodernizacją budynku Publicznej Szkoły Podstawowej w Guzowatce”;

4. W sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu na realizację 

zadania budżetowego „ modernizacja części drogi Kuligów-Józefów-Kowalicha- 

Marianów gm. Dąbrówka;

5. W sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu na realizację 

zadania budżetowego: „Budowa chodnika w Zaścieniach’".

Powyższe propozycje uchwal są w porządku obrad dzisiejszej sesji.

Ponadto komisja przyjęła propozycję wprowadzenia ulg z opłat za wywóz śmieci dla 

rodzin wielodzietnych oraz propozycję podwyższenia opłat za przyłącza wodociągowe i 

kanalizacyjne. Stosowne projekty uchwały zostaną przygotowane na przyszłą sesję.

Wójt powiedział, że jeśli chodzi o projekt uchwały w/s wprowadzenia ulg z opłat za

wywóz śmieci dla rodzin wielodzietnych, to projekt nie mógł być przedstawiony podczas

dzisiejszej sesji. Pomimo, że nowelizacja Ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach nakazująca gminom przejęcie obowiązku usuwania oraz zagospodarowania 

odpadów komunalnych została już podpisana przez Prezydenta, to obowiązuje 14-dniowy 

termin od dnia ogłoszenia w dzienniku urzędowym. W związku z powyższym projekt nie 

mógł być jeszcze przedstawiony na sesji. Natomiast jeśli chodzi o przyłącza wodociągowe 

i kanalizacyjne, to jest pewna wątpliwość prawna czy tego typu uchwalę można podjąć.

W odniesieniu do zmiany opłat za przyłącza wodociągowe i kanalizacyjne 

Przewodnicząca zaproponowała żeby zostawić tą kwestię dopóki nie zostaną rozwiane 

wątpliwości wtedy ewentualnie wrócimy do tematu.

P. Krzysztof Kłębek przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Dąbrówka 

poinformował, że komisja odbyła posiedzenie w dniu 07.02.2013 r. Tematem posiedzenia 

było rozpatrzenie skargi p. i .P o  zapoznaniu się z opinią radcy



prawnego p. Andrzeja Popławskiego członkowie komisji jednogłośnie zawnioskowali

0 przekazanie skargi p. Pakułów do Samorządowego Kolegium Odwoławczego celem 

ponownego rozpatrzenia. P. Krzysztof Kłębek poinformował, że jest przygotowany 

projekt uchwały w tej sprawie. Kolejnym punktem było zapoznanie się z wydatkami 

poniesionymi na obsługę Rady Gminy w 2012 r. Po zapoznaniu się z wydatkami komisja 

nie wniosła uwag do przedstawionej informacji. Ponadto komisja zaproponowała zakup, 

w roku bieżącym nowych materiałów do pracy (teczki, segregatory itp.) dla radnych

1 sołtysów.

Przewodnicząca poinformowała, że potrzeby w zakresie zaopatrzenia w materiały 

biurowe sołtysi i radni mogą zgłaszać do Sekretarz Gminy.

Ad. 6 Podjęcie uchwał

a) w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dąbrówka

P. Michał Strzelecki -  pracownik Urzędu Gminy Dąbrówka ds. gospodarki odpadami 

wyjaśnić czym spowodowane są zmiany w regulaminie. Poinformował, że zakres 

merytoryczny regulaminu się nie zmienia, chodzi jedynie o usunięcie powtórzeń.

Przewodnicząca zwróciła uwagę, że w uzasadnieniu do w/w regulaminu wystąpiły pewne 

błędy. Po odczytaniu właściwego brzmienia pkt. 1 regulaminu, który brzmiał następująco: 

„Usunięto: §2, §3, §5, ust.2 §12, ust.3 §17, ust 1 §18, §19, ust. 2 §23, ust.2 §24”, 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie uchwałę wraz z naniesioną poprawką .

Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali uwag

Rada Gminy Dąbrówka 
Podjęła uchwałę NR XXIII/174/2013 

z dnia 25 lutego 2013 r.

-jednogłośnie /15 głosami ”za ”/ przy obecności 15 Radnych/

( uchwała stanowi załącznik do protokołu)

Przewodnicząca zapytała p. Michała Strzeleckiego, czy Prezydent podpisał już nowelizację 

Ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach nakazującej gminom przejęcie 

obowiązku usuwania oraz zagospodarowania odpadów komunalnych.

P. Michał Strzelecki poinformował, że ustawa została podpisana i wchodzi w życie dnia

06.03.2013 r.

b) w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i taryfy dla 

zbiorowego odprowadzania ścieków na obszarze Gminy Dąbrówka



Konieczność zwiększenia opłat oraz proponowane stawki w tym zakresie przedstawił 

szczegółowo Pan Radosław Korzeniewski -  p.o. kierownika Zakładu Gospodarki 

Komunalnej.

P. Justyna Wątorska - Parzydło zapytała z czego wynikają tak duże podwyżki w stosunku do 

lat ubiegłych ( ok. 10 %).

P. Radosław Korzeniewski odpowiedział, że jeśli chodzi o ścieki, to zarówno koszty 

eksploatacji jak i koszty bieżące są bardzo duże.

P. Jacek Ruciński powiedział, że w/w podwyżka będzie dość dużym obciążeniem 

finansowym dla mieszkańców. Zaproponował żeby nie wprowadzać wszystkich podwyżek w 

jednym roku.

P. Ryszard Klusek poinformował, że gminny ościenne mają dużo wyższe stawki.

Uchwałą została poddana pod głosowanie

W głosowaniu jawnym „za” 6 Radnych, „przeciw” 6 Radnych. 3 Radnych wstrzymało się od 

głosu.

P. Zenon Zadrożny -  z-ca Wójta powiedział, że niezależnie od tego jaka stawka zostanie 

przyjęta, nie wpłynie to na faktyczne koszty eksploatacji wodociągu i kanalizacji, które 

wbrew pozorom nie są takie wysokie.

Przewodnicząca poinformowała, że największe kontrowersje budzi stawka za ścieki 

dowożone taborem.

P. Aleksander Załęski zaproponował zmienić podwyżkę stawek za m3 ścieków dowożonych 

taborem z 7 % na 4 % w stosunku do kwoty z poprzedniego roku ( reasumując zaproponował 

zmienić kwotę z 8,01 zł na 7,80 zł).

Powyższą propozycję zmiany w przedmiotowej uchwale poddano pod głosowanie:

„za” 5 Radnych, „przeciw”3 Radnych, „wstrzymało się od głosu” 7 Radnych 
przy obecności 15 Radnych/

Przewodnicząca poddała pod głosowanie uchwałę w/s zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków na obszarze Gminy 

Dąbrówka z zaproponowaną przez p. Aleksandra Załęskiego zmianą.

Rada Gminy Dąbrówka 
Podjęła uchwałę NR XXIII/175/2013 

z dnia 25 lutego 2013 r.



- większością głosów -  8 głosów „za”, „przeciw” 3 głosy, 4 „wstrzymujące” / przy obecności 
15 Radnych/

( uchwała stanowi załącznik do protokołu)

c) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie zadania 

„Rozbudowa infrastruktury wodociągowo-kanalizacyjnej wokół obszaru Natura 2000 w 

Gminie Dąbrówka (etap II) -  Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Dręszew, 

Małopole, Józefów ul. Kwiatowa, Kuligów ul. Jagiellońska oraz odcinek pomiędzy 

miejscowościami Malopole-Chajęty”

Projekt uchwały został omówiony przez Wójta Gminy Dąbrówka. Wójt poinformował, że jest 

to pożyczka nieumarzalna ale niskooprocentowana. Wartość kosztorysowa inwestycji to 

kwota rzędu 622 327,00 zł. i o taką kwotę obecnie wystąpimy do Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie, ewentualnie po przeprowadzeniu 

postępowania o udzielenie zamówienia publicznego zmodyfikujemy tą kwotę.

Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali uwag

Rada Gminy Dąbrówka 
Podjęła uchwałę NR XXIII/176/2013 

z dnia 25 lutego 2013 r.

-jednogłośnie /l 5 głosami ”za”/ przy obecności 15 Radnych/

( uchwała stanowi załącznik do protokołu)

d) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie zadania 

„Termomodernizacja budynku Publicznej Szkoły Podstawowej w Guzowatce”

Projekt uchwały został omówiony przez Wójta Gminy Dąbrówka. Wójt wypowiedział się co 

do pożyczki preferencyjnej na realizację zadania związanego z termomodernizacją Szkoły 

Podstawowej w Guzowatce, zgodnie z ustaleniami z posiedzenia poprzedniej Komisji 

Budżetowo -  Finansowej Rady Gminy z dnia 13.02.2013 oraz z dnia 18.02.2013 r. kwota 

pożyczki o którą wystąpimy do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Warszawie wynosi 67 650,00 zł. Podstawą do ustalenia kwoty pożyczki obecnie 

jest wartość kosztorysowa zadania, która może ulec zmianie po przeprowadzeniu procedury o 

udzielenie zamówienia publicznego natomiast my przyjmujemy pożyczkę w takim kształcie, 

w jakim ustalono na wstępie.

Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali uwag



Rada Gminy Dąbrówka 
Podjęła uchwałę NR XXIII/177/2013 

Z dnia 25 lutego 2013 r.

- większością głosów -  14 głosami „za” , 1- wstrzymujący” /przy obecności 15 Radnych/

( uchwała stanowi załącznik do protokołu)

e) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu na realizację 
zadania budżetowego „Modernizacja części drogi Kuligów-Józefów-Kowalicha- 
Marianów, gm. Dąbrówka”

Wójt wyjaśnił obecnym, że Powiat Wołomiński zwrócił się z prośbą o potwierdzenie 

udzielenia pomocy finansowej w wysokości 150 000 zł. Powiat Wołomiński potencjalnie 

dysponuje pulą 500 000 zł (w tym 150 000 zł od Gminy Dąbrówka). Powiat zwracając się 

z w/w prośbą nie poinformował na co zamierza przeznaczyć otrzymaną kwotę.

W związku z powyższym Wójt wraz z p. Aleksandrem Załęskim odbył spotkanie z 

naczelnikiem, w dziale ds. inwestycji i drogownictwa. Na tym spotkaniu mniej więcej został 

ustalony zakres rzeczowy prac, które pan naczelnik przewiduje wykonać (zakres rzeczowy 

zadania znajduje się w załączniku nr 1 do przedmiotowego projektu uchwały).

Jeśli chodzi o wykonanie w/w zadania przy udziale powiatu, to jest to formalnie 

przygotowane w ten sposób, że jest projekt uchwały wraz z załącznikiem w postaci projektu 

umowy. Jest to dla gminy pewnego rodzaju zabezpieczenie ponieważ jeśli powiat nie będzie 

chciał podpisać umowy, to gmina może wycofać się z uchwały w/s udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Wołomińskiemu.(umowa stanowi integralną część uchwały).

Przewodnicząca zapytała jaką  kwotę ( z puli 500 000 zł) powiat zadeklarował przeznaczyć na 

dokończenie chodnika w Zaścieniach).

Wójt odpowiedział, że w związku z budową chodnika w miejscowości Zaścienie ustalenia 

były takie, że gmina udziela pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu w kwocie 

40 000.00 zł na realizację zadania. Powiat ma przesunąć z budżetu (z kwoty 500 000 zł) 

kwotę 50 000,00 zł na zadanie związane z budową chodnika. Na tą chwilę są to ustalenia 

ustne natomiast Pan Gontarski podczas rozmowy telefonicznej z Wójtem zadeklarował, że 

jeżeli rada wyrazi zgodę na taką propozycję, to przesunięcie środków nastąpi formalnie, w 

formie uchwały powiatu.

P. Wiesław Mędrzycki -  Radny Powiatu Wołomińskiego poinformował, że mówimy o 

modernizacji jednej z głównym dróg w Dąbrówce (zaczyna się od drogi powiatowej w 

Nieporęcie, a kończy się na drodze S 8 w powiecie wyszkowskim, czyli jest to droga, która 

przechodzi przez 3 powiaty). Na podstawie informacji, które otrzymaliśmy od p. Wiesława 

Mędrzyckiego dowiedzieliśmy się, że udało mu się włączyć do WPI Powiatu Wołomińskiego 

rozbudowę i modernizację tej drogi. W 2013 r. na ten cel zaplanowano kwotę ok. 500 000 zł, 

w 2014 r. -  500 000 zł, w 2015 r. -  1 000 0000 zł, w 2016 r. -  2 000 000 zł. Kwoty te 

obejmują również środki pozyskane z Gminy Dąbrówka. Są to informację zgodne jedynie z 

materiałem roboczym. P. Wiesław Mędrzycki zasugerował żeby nie uwzględniać w chwili



obecnej sum. które nie zostały zatwierdzone przez powiat. Jeżeli chodzi o chodnik w 

Zaścieniach to p. radny powiatowy powiedział, że w budżecie powiatu było zarezerwowane 

na ten cel 40 000 zł, łącznie z udziałem środków z gminy jest to kwota 70 000 zł, a w 

materiałach na najbliższą sesję nie otrzymał żadnych propozycji od organów zarządu, w 

związku z tym tamta propozycja jest pewnie jedynie materiałem roboczym. Jeżeli kierownik 

zarządu dróg powiatowych wyjdzie z taką propozycją, zarząd musi j ą  zaakceptować i dopiero 

trafi ona do budżetu. 500 000 zł jest przeznaczone na drogę od Kuligowa do Słopska, 

400 000 zł na odwodnienie w Guzowatce, 40 000 zł na dokończenie chodnika w Zaścieniach - 

są to kwoty, które są zatwierdzone i mają odzwierciedlenie w budżecie powiatu.

P. Aleksander Załęski powiedział, że radny powiatowy przekazał nam to co zostało przyjęte 

przez radę powiatu, natomiast Wójt przedstawił ustalenia z naczelnikiem wydziału inwestycji

i drogownictwa, które jeszcze muszą przejść całą procedurę formalną. Jeżeli ustalenia nie 

zostaną przyjęte przez radę to wtedy trzeba będzie się zastanowić jak  rozwiązać tą sprawę. 

Mamy nadzieję, że powyższe ustalenia zostaną pozytywnie rozpatrzone przez radę oraz 

zarząd powiatu. Na posiedzeniu dzisiejszej sesji mamy rozpatrzeć właśnie te ustalenia. Na 

dokończenie chodnika w Zaścieniach jest przewidziane w budżecie powiatu 70 000 zł przy 

udziale gminy w wysokości 20 000 zł dlatego, że wcześniej były realizowane już jakieś 

zadania i dlatego te relacje są trochę inne. Jednocześnie starosta obiecał, że jeżeli gmina 

dołoży do tego zadania jakieś pieniądze, to starosta dołoży taką samą pulę pieniędzy. W 

związku z tym jeżeli gmina dołoży 20 000 zł, to starosta też powinien dołożyć 20 000 zł. 

Łącznie na dokończenie chodnika w Zaścieniach będziemy mieli kwotę 110 000 zł. Oprócz 

tego ustalono, że z zadania na modernizację części Kuligów-Józefów-Kowalicha-Marianów 

zostanie przesunięte 50 000 zł na zadanie związane z dokończeniem chodnika w Zaścieniach. 

Reasumując, na realizację zadania związanego z dokończeniem chodnika w Zaścieniach 

będziemy mieli razem 160 000 zł.

P. Justyna W'ątorska -  Parzydło zapytała na ile zakres przedmiotowy umowy jest stały 

ponieważ duża cześć inwestycji ma być realizowana w Kuligowie np. parking przy drodze 

powiatowej natomiast w Marianowie nie jest wspomniane o poprawie mostka który przebiega 

drogą powiatową. P. Justyna Wątorska - Parzydło chciałby żeby pojawił się projekt 

bezspornej części chodnika ponieważ jest to ostatnia droga powiatowa gdzie nie ma chodnika. 

Wybór pomiędzy wykonaniem chodnika przy Kościele, a wykonaniem chodnika powinien 

być jeszcze przeanalizowany.

Przewodnicząca zapytała ile będzie wynosiła dł. chodnika, który ma być dokończony na ul. 

Nadbużańskiej w Kuligowie.

Wójt odpowiedział, że p. Gontarski nie wskazał precyzyjnie ile km ma być wykonane i na 

początku zakładał, że zostaną wykonane jedynie projekty (projekt skrzyżowania wr Józefowie, 

projekt skrzyżowania w Kuligowie oraz projekt chodnika w Ludwinowie). Wójt nie zgodził 

się na takie rozwiązanie dlatego też odbył spotkanie z naczelnikiem ds. inwestycji i 

drogownictwa. W wyniku rozmów ustalono, że ulica Nadbużańska w Kuligowie jest to 

odcinek ok. 120-150 m, jest to niedokończony chodnik, który był rozpoczęty jakiś czas temu 

dlatego należy go dokończyć. Jeśli chodzi o skrzyżowanie w Józefowie to p. Gontarski



powiedział, że w ramach wydatków bieżących, będzie w tym roku wykonany remont 

skrzyżowania w miejscowości Józefów ale niezależnie od tego również będzie 

opracowywany projekt zupełny, docelowy dot. m.in. budowy ronda, rozjazdów bądź jakiejś 

innej zmiany w przyszłości. Jeśli chodzi o wykonanie parkingu przy Kościele to ma być to 

odcinek ok. 70 m. W odniesieniu do nakładek asfaltowych, to umieszczono także w projekcie 

umowy odcinek Kowalicha -  Marianów pomimo, że jest tam nieuregulowany stan prawny 

natomiast droga jest tak zniszczona, że wykonanie nakładek jest konieczne.

P. Justyna Wątorska -  Parzydło powiedziała, że nieuregulowany stan prawny to kwestia 

powiatu i to powiat powinien rozwiązać ten problem.

P. Wiesław Mędrzycki wyjaśnił, że są dwie pule pieniędzy na drogi: bieżące utrzymanie i 

wydatki inwestycyjne. Nakładki wykonuje się w ramach wydatków bieżących. Jeśli chodzi o 

chodnik w Zacieniach, to ta inwestycja na pewno zostanie dokończona ponieważ w powiecie 

widnieje ona jako inwestycja niedokończona.

P. Piotr Kostrzewa -  poinformował, że jeśli chodzi o projekt skrzyżowania w Józefowie, to 

jego zdaniem powinien być tam jeszcze zapis odnośnie wykonania chodnika na ulicy 

Klonowej, w kierunku Radzymina. W związku z tym zaproponował uzupełnienie powyższego 

zapisu o wykonanie chodnika na ulicy Klonowej.

Wójt wyjaśnił, że ten zakres rzeczowy nie dotyczy wykonania chodnika na ul. Klonowej w 

Józefowie.

P. Justyna Wątorska -  Parzydło zapytała czy można podjąć uchwałę w/s udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Wołomińskiemu bez ścisłego połączenia z projektem umowy.

Przewodnicząca odpowiedziała, że Komisja Budżetowo -  Finansowa Rady Gminy 

dwukrotnie pracowała nad tym tematem i wypracowała stanowisko, że przyjmuje zakres 

rzeczowy w takim kształcie jak w projekcie umowy.

P. Justyna Wątorska -  Parzydło powiedziała, że nie zgadza się z takim zakresem rzeczowym.

P. Maria Wilkowska -  zapytała czy na dzisiejszej sesji musimy podejmować formalną 

uchwałę w tej sprawie jeżeli ze strony pow iatu mamy jedynie ustne zapewnienia.

Wójt -  powiedział, że możemy dziś nie podejmować uchwały w tej sprawie natomiast z 

pisma, które otrzymaliśmy ze starostwa wynika prośba żebyśmy potwierdzili deklaracje 

udziału finansowego gminy. Wyjaśnił, że sprawa ta była rozważana na posiedzeniu Komisji 

Budżetowo-Finansowej Rady Gminy w dniu 13.02.2013 r. na którym ustalono, że możemy 

udzielić wsparcia finansowego jeżeli będziemy znali zakres rzeczowy zadania. W związku z 

tym Wójt razem z p. Aleksandrem Załęskim odbyli spotkanie z naczelnikiem ds. 

drogownictwa i inwestycji. Na spotkaniu ustalono zakres rzeczowy inwestycji, który został 

przedstawiony na posiedzeniu Komisji Budżetowo - Finansowej Rady Gminy w dniu

18.02.2013 r. Na posiedzeniu tej komisji przyjęto jednogłośnie projekt uchwał w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowo Wołomińskiemu wraz z zakresem rzeczowym
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znajdującym się w projektach tych umów. Dlatego też na posiedzeniu dzisiejszej sesji 

przedstawiono powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Wołomińskiemu na realizację zadania budżetowego „Modernizacja części drogi 

Kuligów-Józefów-Kowalicha-Marianów".

Rada Gminy Dąbrówka 
Podjęła uchwałę NR XXIII/178/2013 

z dnia 25 lutego 2013 r.

- większością głosów -  13 głosami „za”, 2- „wstrzymujące” /przy obecności 15 Radnych/

( uchwała stanowi załącznik do protokołu)

f) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu na realizację 

zadania budżetowego „Budowa chodnika w Zaścieniach”

Przewodnicząca zapytała jaki będzie koszt dokończenia budowy chodnika w Zaścieniach, 

Wójt odpowiedział, że będzie to koszt rzędu 160 000 zł -  170 000 zł. Poinformował także, że 

w projekcie umowy stanowiącej załącznik do projektu uchwały celowo zastosowano zapis, że 

zakres rzeczowy obejmuje dokończenie budowy chodnika w Zaścieniach.

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przedmiotową uchwalę.

Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali uwag

Rada Gminy Dąbrówka 
Podjęła uchwałę NR XXIII/179/2013 

z dnia 25 lutego 2013 r.

-jednogłośnie /ł 5 głosami ”za ”/ przy obecności 15 Radnych/

( uchwała stanowi załącznik do protokołu)

g) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na 2013 rok

Projekt uchwały został omówiony przez p. Skarbnik Gminy.

Uzasadnienie do zaproponowanych zmian stanowi załącznik do uchwały.

Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali uwag.

Rada Gminy Dąbrówka 
Podjęła uchwałę NR XXIII/180/2013 

z dnia 25 lutego 2013 r.



- jednogłośnie /15 głosami ”za”/  przy obecności 15 Radnych/

( uchwała stanowi załącznik do protokołu)
h) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówka na lata 2013 -  
2019

Projekt uchwały został omówiony omówiony przez Skarbnik Gminy.

Uzasadnienie do przedstawionych zmian stanowi załącznik do uchwały.

Do przedstawionych zmian radni nie zgłaszali uwag.

Rada Gminy Dąbrówka 
Podjęła uchwałę NR XXIII/181/2013 

z dnia 25 lutego 2013 r.

- jednogłośnie /15 głosami ”za”/ przy obecności 15 Radnych/

( uchwała stanowi załącznik do protokołu)

i) w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Wójta Gminy Dąbrówka

P. Krzysztof Kłębek poinformował, że na posiedzeniu komisji rewizyjnej w dniu

07.02.2013 r. ustalono, że przekazanie skargi p. Krystyny i Jana Pakuły do Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego celem ponownego rozpatrzenia.

Przewodnicząca poinformowała, że ma uwagi w odniesieniu do uzasadnienia projektu 

uchwały w/s przekazania w/w skargi do SKO. Niezrozumiały jest zapis o brzmieniu „Jest to 

bowiem organ o charakterze politycznym, który nie jest przygotowany ani merytorycznie ani 

kompetencyjnie do zajmowania merytorycznego stanowiska w zawiłych sprawach 

proceduralnych. Także pozycja polityczna Rady Gminy koliduje z zajmowaniem prawnego

stanowiska w .......... ”, Poza tym nie ma zapisu dotyczącego kwestii, komu powierza się

wykonanie w/w uchwały. W pierwszym zdaniu uzasadnienia powinno wprowadzić się 

poprawkę zamiast ....”w piśmie z dnia 15 listopada 2013 r. „ powinno być ...”w piśmie z dnia 

15 listopada 2012 r.” Poza tym wątpliwa jest kwestia zapisu oznaczenia „...111 RN 15/99...” . 

Zdaniem Przewodniczącej uzasadnienie do uchwały jest zbyt rozbudowane.

W powyższej kwestii wypowiedział sie Pan Zenon Zadrożny -  Zastępca Wójta Gminy 

Dąbrówka.

W związku z powyższymi niejasnościami Przewodnicząca zgłosiła formalny wniosek żeby 

przygotować na następne posiedzenie sesji projekt uchwały w w/w sprawie.

Powyższa propozycja została poddana pod głosowanie:

W głosowaniu jawnym propozycja została przyjęta jednogłośnie (15 głosów „za”).

Godz. 15.30 prowadząca obrady ogłasza 20 minutową przerwę.

Godz. 15.50. prowadząca obrady wznawia sesję.



Po przerwie na posiedzeniu sesji jest nieobecny radny p. Zbigniew Stańczak.

Ad. 7 Rozpatrzenie podań Rady Gminy

Podania zostały odczytane przez sekretarza -  p. Aleksandra Załęskiego:

- sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego.

- podanie p. Janusza Getki -  radnego Gminy Dąbrówka w/s przeznaczenia środków na 

przedłużenie linii oświetlenia ulicznego i zamontowania dwóch lamp przy trasie S-8.

- podanie p. w/s zamontowania latarni na słupie w miejscowości

Guzowatka

- protokół z zebrania sołectwa Guzowatki wraz z listą obecności (z dnia 04.02.2013 r.)

- podanie p. Marii Wilkowskiej - radnej miejscowości Guzowatka w/s uwag dotyczących 

protokołu z zebrania w Guzowatce w dniu 04.02.2013 r.

- skarga p. na sołtysa wsi Guzowatka p. Andrzeja Marcinkiewicza

- podanie p. Andrzeja Marcinkiewicza o ustanowienie bariery ochronnej na wybudowanej 

pierwszej części chodnika na wysokości Stacji Paliw w Guzowatce

- podanie p. Andrzeja Marcinkiewicza o ustawienie przy zjazdach z drogi powiatowej na 

drogę gminną tablic informacyjnych z numerami posesji, które przy tych ulicach się znajdują.

- podanie p. Andrzeja Marcinkiewicza o zamontowanie lamp oświetleniowych na drogach

gminnych w miejscowości Guzowatka, przy działkach p. oraz p.

- podanie mieszkańców wsi Guzowatka o formalne wykonanie uchwały Nr X V I/122/2012 z 

dn. 22.06.2012 r. w/s lokalizacji przystanku ( do podania dołączono opinię prawną z Biura 

Analiz Sejmowych dot. interpretacji art. 20 f  ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach 

publicznych.

Godz. 16.00 radna p. Maria Wilkowska opuszcza posiedzenie sesji 

Godz. 16.20 radny p. Janusz Getka opuszcza posiedzenie sesji.

W odniesieniu do powyższych podań, Wójt odpowiedział, że jeśli chodzi o przeznaczenie 

środków na przedłużenie linii oświetlenia ulicznego i zamontowania dwóch lamp przy trasie 

S-8 to jest to kwestia do przedyskutowania. Myślimy o oświetleniu solamym, rozważamy 

sytuację aby złożyć wniosek do LGR na projekt pilotażowy dot. solarów. Jeśli chodzi o lampy 

koło p. i to w chwili obecnej trudno się wypowiedzieć w tej

kwestii ponieważ podania zostały złożone tuż przed posiedzeniem sesji. W związku z tym



Wójt nie miał możliwości jeszcze zając się tym tematem. Przeprowadzona zostanie wizja 

lokalna i zostanie podjęta właściwa decyzja.

Sprawa budowy bariery ochronnej na wybudowanej części chodnika na wysokości Stacji 

Paliw w Guzowatce zostanie przekazana do Starostwa Powiatowego zgodnie z właściwością.

Jeśli chodzi o tablice informacyjne (kierunkowe) to na styku dróg gminnych i powiatowych 

możemy zastanowić się nad umieszczeniem takich tablic. P. Wójt z pismem w tej sprawie 

również nie zdążył się dokładnie zapoznać ponieważ także wpłynęło tuż przed rozpoczęciem 

posiedzenia sesji.

Jeśli chodzi o uchwałę w/s przystanku, to została ona przesłana do powiatu ale na dzień 

dzisiejszy nie otrzymano jeszcze żadnej odpowiedzi.

Wójt wracając do tematu chodnika w Guzowatce poinformował, że do końca lutego mają być 

ustalone konkrety w tej sprawie (pismo takiej treści zostało skierowane do pana 

Gontarskiego). Jeśli do końca lutego nie będzie koncepcji projektów z kosztorysem i 

przedmiarem to zostaną podjęte kroki w kierunku przygotowania przetargu na podstawie 

pierwotnego projektu., na który mamy pozwolenie na budowę.

Ad. 8 Sprawy różne i wolne wnioski

P. -  mieszkaniec Guzowatki wypowiedział się na temat lokalizacji

przystanku w Guzowatce. Poinformował, że sprawa już trwa dwa lata. Poinformowano, że 

ostateczna lokalizacja przystanków komunikacyjnych należy do zarządcy drogi. Zwrócono 

się do biura analiz sejmowych o opinię w tej sprawie, zgonie z tym stanowiskiem 

stwierdzono, że lokalizacja przystanku jest w gestii rady gminy natomiast gdyby gmina 

złamała prawo dokonując tej czynności, zarządca może wówczas zainterweniować ( w 

żadnym innym przypadku nie ma takiej możliwości). Zarządcą drogi jest zarząd powiatu a nie 

wydział inwestycji i drogownictwa, także wszystkie sprawy powinny być kierowane do 

zarządu powiatu.

W momencie kiedy gmina zatwierdziła podział działki p. Jana Milewskiego zaistniała 

konieczność zmiany lokalizacji przystanku. W miejscu istniejącego przystanku została 

wytyczona przez urząd gminy droga, a zarząd powiatu wydał decyzję na zjazd. Zgodnie z art. 

20 f  ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych urząd miał obowiązek 

poinformować o tym fakcie radę i zmienić lokalizację przystanku zgodnie z powyższym 

artykułem. W sierpniu 2011 r. na zebraniu wiejskim sprawa przystanku została poruszona, 

mieszkańcy wyrazili swoją wolę w uchwale, która została przedłożona w urzędzie gminy. 

Uchwała została przesłana do wydziału drogownictwa. W styczniu 2013 r. naczelnik 

wydziału inwestycji drogownictwa samowolnie przesunął lokalizację przystanku o 200 m. Po 

interwencji mieszkańców Guzowatki starosta przyznał im rację i przekazał sprawę do 

ponownego rozpatrzenia przez gminę. W sierpniu 2012 r. komisja bezpieczeństwa podeszłą 

do sprawy profesjonalnie, wyjechała w teren, wysłuchała opinii mieszkańców i przygotowała 

stosowną uchwałę co do lokalizacji przystanku. Rada Gminy poparła wniosek komisji 

bezpieczeństwa i podjęła w tej sprawie uchwałę. Naczelnik inwestycji i drogownictwa pod



koniec ubiegłego roku ponownie przestawił przystanki. Przystanek w kierunku Chajęt 

przestawił w taki sposób, że zatrzymywanie się autobusu w tamtym miejscu jest bardzo 

niebezpieczne ponieważ można wpaść do rowu. P. Krzysztof Gawryś prosi o ostateczne 

zakończenie sprawy związanej z lokalizacją przystanku.

Eurorenoma, który jest umieszczony na stronie internetowej urzędu. Jaki był koszt otrzymania 

tego certyfikatu ?

Wójt poinformował, że nasza gmina otrzymała również inne certyfikaty takie jak Gmina na

5, Perły samorządu natomiast jeśli chodzi o certyfikat Eurorenoma koszt związany był jedynie 

z dostarczeniem certyfikatu i wynosił 400 zł netto.

Wójt poinformował jeszcze, że wpłynęła do niego telefoniczna prośba od Komendanta 

Komisariatu w Radzyminie, czy Gmina Dąbrówka dofinansuje zakup radiowozu. Jeśli 

radiowóz będzie oznakowany to jest to koszt 37 000 zł jeśli nieoznakowany to koszt 35 000 

zł. Po wpłynięciu formalnego pisma w tej sprawie Wójt przekaże ją  do rozpatrzenia komisji 

bezpieczeństwa.

Następna sprawa związana jest z możliwością wybudowania schroniska dla psów. Udział 

gminy w tym przedsięwzięciu gminy wynosiłby ok. 50 000 zł - 60 000 zł. Schronisko na 

pewno nie będzie wybudowane w tym roku.

Ponadto Wójt poinformował jeszcze, że zmniejszyła się liczba dzieci w stosunku do 

pierwotnie planowanych w związku z tym została zmniejszona subwencja oświatowa o 

66 000 zł. To spowodowało, że zmniejszyły się dochody gminy. Wszystkie pozostałe 

czynniki zostały utrzymane.

P. Helena Kuśkowska -  sołtys miejscowości Lasków zwróciła się z prośbą o zamontowanie 

oświetlenia przy trasie S 8.

P. Andrzej Marcinkiewicz -  sołtys miejscowości Guzowatka odniósł się do skargi złożonej na 

jego osobę.

P. zwrócił się z prośbą o odnowienie rowu w pobliżu jego działki, przy

drodze powiatowej gdzie znajduje się szkoła podstawowa.

Ad. 9 Zamknięcie obrad

Po wyczerpaniu się powyższego porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła 

obrady XXIII sesji Rady Gminy Dąbrówka, dziękując obecnym za udział 

w posiedzeniu. Na tym protokół zakończono.

Przewodnicząca Rady Gminy

P. zapytał na jakich zasadach Gmina Dąbrówka otrzymała certyfikat


